
TELEFON FAX  BANKOVNÍ SPOJENÍ  IČ  ID datové schránky  

465 567 111 465 523 269 Česká národní banka Hradec Králové           00025038  rjrabj7  

    č. ú. 1220611/0710  

Okresní soud v Ústí nad Orlicí 
562 17 

 

 

 

 

 

 

 

VÁŠ DOPIS ZNAČKY NAŠE ZNAČKA  VYŘIZUJE ÚSTÍ NAD ORLICÍ 

 51 Si 38/2016  Jan Gregar 26. ledna 2016 

 

Věc: žádost o informace dle z. č. 106/1999 Sb. 

 

 

 Na základě Vaší žádosti ze dne 23.1.2016 Vám sděluji, že u zdejšího soudu není 

evidována za rok 2015 žádná opatrovnická rada. 

 

 S pozdravem 

 

 

Bc. Jan Gregar, v.r. 

ředitel správy soudu 

 



TEXT z podání: 
 
 
Žadatel: B R, nar.  
                 

Žádost o informace 
Vážený soude,  
dovoluji si Vás tímto oslovit se žádostí o informace dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu 
k informacím, s prosbou o informace týkající se opatrovnických rad, stejně jako tomu bylo v minulém 
roce. 
 
Naše organizace, Liga lidských práv, se snaží monitorovat reformu opatrovnictví, kterou přinesl nový 
občanský zákoník. Některé informace ovšem nejsou v rámci sběru dat Ministerstvem spravedlnosti 
ČR získávány, přestože jsou významným údajem svědčícím o postupu reformy. Proto si doluji oslovit 
přímo Váš soud. 
 
Průzkum za rok 2014 
Pro zajímavost bych ráda uvedla, že náš minulý průzkum byl proveden v roce 2015 a bylo osloveno 86 
okresních soudů. Odpovědělo 84 soudů, z toho jeden požadoval poplatek, který nebyl z naší strany 
uhrazen (neboť bohužel nemáme fondy na hrazení poplatků za poskytnutí informací) a na žádost o 
kvalifikovaný odhad nereagoval. Další ze soudů pak neměl možnost sdělit přesná data. 
 
Ze zjištěných skutečností pak lze uzavřít, že za období od 1. ledna do 31. prosince 2014 byla 
opatrovnická rada ustavena pouze u 6 soudů, a to v případě okresních soudů:  
Břeclav, Děčín, Chomutov, Litoměřice, Rakovník a Šumperk. Všem osloveným soudům, které byly 
ochotny nám svoje data sdělit, tímto za celou naši organizaci ještě jednou děkuji. 
 
Průzkum za rok 2015 
Pro zjištění informací o situaci za rok 2015 bych si Vás dovolila požádat o informaci o tom: 

a) Kolik zřízených opatrovnických rad evidujete za rok 2015, tedy v období od 1.1.2015-
31.12.2015? 

b) Kolik jednočlenných opatrovnických rad bylo soudem schváleno (dle § 482 odst. 1 OZ), 
respektive byla jedna osoba do funkce rady jmenována?   

c) Kolik opatrovnických rad evidujete celkem?  
 

Pro upřesnění ještě uvádím, že cílem našeho průzkumu (alespoň prozatím) není monitorování počtu 
soudních rozhodnutí v řízení o opatrovnické radě (§ 49 ZŘS), vyjma informací o jednočlenné 
opatrovnické radě.  
 
S povděkem přivítám i jakékoli další komentáře k této agendě, které mohou napomoci vytvoření 
obrazu o stávající situaci. Pravidelně se sice setkávám s odborníky z praxe (soudci, vyššími soudními 
úředníky, sociálními pracovníky /ať již v pozici veřejných opatrovníků či bez této funkce/, opatrovníky 
z řad fyzických osob i osob s postižením i dalšími). Není však nikdy možné dělat rozhovory se všemi 
těmito osobami. 
 
Požádala bych Vás zároveň o doručování odpovědí na tuto mailovou adresu. 
 
Předem Vám tedy děkuji za ochotu a pomoc 
 
S úctou 
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